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Sundhedskur 
- gå en tur

Vi skal motionere mere. Det er simpelthen et 
krav fra lægestanden, hvis vi skal nedsætte an
tallet af hjerte- og kredsløbssygdomme. Vi har 
tidligere i dette blad bragt forskellige artikler, 
der alle gav udtryk for nødvendigheden af 
større fysisk aktivitet hos den danske befolk
ning.

I den senere tid har forskellige kampagner 
for større fysisk aktivitet været ført over hele 
landet, og endnu flere vil komme. TV har haft 
en udsendelsesrække „Hold dig i form", Dansk 
Idræts-Forbund har offentliggjort, at man til 
efteråret vil overføre det norske TRIM-begreb 
til danske forhold, og i Jylland har Jyllands
posten givet idéen til den motionssti, som for 
nylig er åbnet i Hobro.

Alle udmærkede initiativer -  hver for sig, 
men er det vejen? Skal hver by forme sin egen 
motionskampagne? Skal TV tage problemet op 
alene? Skal idrætsforbundene hver for sig have 
sin egen motionsform? Er det muligt på den 
måde at aktivisere den danske befolkning til 
større interesse for motion? Vi tror det ikke. 
Lægestanden, den samlede idræt og alle former 
for kommunikationsmidler må stå sammen for 
at banke ind i befolkningens hoveder, at hjerte- 
og kredsløbssygdommene vil blive den største 
epidemi, der nogen sinde er oplevet, hvis der 
ikke sættes effektivt ind imod den. Hvis døds
hyppigheden skal nedsættes -  og der dør en 
dansker hvert 20. minut af de sygdomme — er 
det et ubønhørligt krav, at der må motioneres 
mere end hidtil.

Sundhedskur -  i Esbjerg
Et sådant samarbejde er endnu ikke etableret 
— ej heller forberedt, men som begyndelsen til 
et forhåbentlig større arrangement har Dansk 
Firmaidræts Forbund i samarbejde med Esbjerg 
Firma Idræt under mottoet Sundhedskur -  gå 
en tur iværksat en gå-kampagne i forbindelse 
med Firmaidrættens Dag den 21.—22. juni.

Kampagnen går ud på at få såvel stævnedelta
gerne som Esbjerg bys borgere ud at gå 5 km. 
Gå-turen vil kunne gennemføres på 3 forskel
lige ruter, således at der skulle være mulighed 
for at komme til ruterne, hvadenten man er til 
fods, på cykel eller i bil.

Gå-turen skal ikke gennemføres på bestemt 
tid, men betingelsen for at deltage i den lod
trækning, som Esbjerg Firma Idræt har krydret 
kampagnen med, er, at de 5 km gennemføres, 
hvilket vil blive kontrolleret ved afstemplin
gen af de deltagerkort, som udleveres til gå
gængerne.

Deltagelse er gratis
Det vil blive gratis at deltage, og man delta
ger også gratis i lodtrækningen om de to meget 
flotte præmier, et transportabelt TV-apparat og 
en rejse til De canariske Øer — den sidste præ
mie udsat af Tjæreborg Rejser.

Den eneste udgift, deltagerne vil få, er ud
giften til det smukke emblem, som DFIF har 
ladet fremstille til denne -  og kommende lej
ligheder. Emblemet symboliserer begrebet mo
tion, og ved at bære det kan man vise, at man 
har deltaget aktivt i motionskampagnen. Em
blemet vil kunne erhverves for en beskeden 
pris af 2 kr.

TV er inviteret
Esbjerg Firma Idræt har henvendt sig til TV- 
sportsredaktionen for at få den til at interes
sere sig lidt for kampagnen, og den lokale 
presse har allerede gennem længere tid propa
ganderet for arrangementet, som man håber vil 
få tilslutning fra en meget stor del af byens 
befolkning med byrådet i spidsen.
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300.000 kr. til
Dansk Firmaidræts Forbund

Kort før redaktionens slutning er indløbet den 
glædelige meddelelse, at Finansudvalget har 
besluttet at følge Indenrigsministerens indstil
ling om at tildele Dansk Firmaidræts Forbund 
300.000 kr. af årets tipsoverskud. Det er det 
beløb, som forbundet har søgt om og en for

øgelse af tilskuddet i forhold til sidste år på 
50 pct.

Beløbet er stadig væk kun småpenge i for
hold til de ca. 22 miil. kr., som stilles til den 
øvrige idræts rådighed her i landet, men alli
gevel er der glæde i forbundets ledelse over, 
at Indenrigsministeriets idrætsudvalg er gået 
ind for at imødekomme vor ansøgning fuldt 
ud. Det giver mulighed for at administrere 
efter det oprindeligt vedtagne budgetforslag, og 
det indebærer ligeledes, at medlemssammen
slutningerne kan påregne snarest fuldt ud at 
få udbetalt deres andel af forbundets tilskud. 
Den efter vedtagelsen af ændringsforslaget til 
budgettet gældende udlodningsplan vil danne 
grundlag for udbetalingen.

Selv om glæden over forøgelsen af årets 
tipstilskud er stor, indebærer det dog ikke, at 
man er fuldt tilfreds med de bestående forhold. 
Forbundets mål er stadig at blive opført på 
tipsloven som tilskudsberettiget organisation 
på lige fod med de øvrige landsorganisationer 
inden for idrætten. Vi håber, at det sker ved 
næste tipslovsrevision, som skal finde sted i 
den kommende folketingssamling. Tiden må 
nu være moden til at ligestille DFIF med de 
øvrige landsorganisationer. Knapt 25 års virke 
som landsforbund må have vist berettigelsen af 
forbundets ønske, og vi håber, at vi ved at 
komme med i Idrættens Fællesråd, som de tre 
store idrætsorganisationer har nedsat, vil kun
ne medvirke til et sådant samarbejde, at de tre 
organisationer vil støtte Dansk Firmaidræts 
Forbund i bestræbelserne på at komme på tips
loven.

Med en placering på tipsloven ville forbun
det have muligheder for at øge sin aktivitet 
både på det administrative område, f. eks. gen
nem ansættelse af konsulenter m. m., og på det 
idrætslige område.

Det har vi ikke nu, men alligevel er vi 
glade for de 300.000 kr.
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Firma idrættens Dag 
i Esbjerg

Når dette blad læses, er der kun få dage til 
Firmaidrættens Dag 1969 løber af stabelen i 
Esbjerg, hvor Esbjerg Firma Idræt står som 
vært ved det store arrangement, der i år sam
ler ca. 600 deltagere.

Stævneprogrammet er forlængst udarbejdet, 
og til orientering for interesserede bringer vi 
på næste side puljeinddelingen, og så vidt vi 
kan se, har lodtrækningen maget det således, 
at vi skulle kunne få mange spændende kampe 
at se i den kommende weekend.

Stævnet vil blive afviklet med Esbjerg Firma 
Idræts nye hal som naturligt midtpunkt, og 
hele arrangementet er på nuværende tidspunkt 
fuldt tilrettelagt. Stævnet afvikles som de fore
gående år således, at de deltagende klubber 
placeres i puljer, hvor alle hold kæmper mod 
hinanden. Som bevis for puljesejren får vinder
holdene overrakt smukke pokaler. En undta
gelse fra reglen om puljeinddeling er skytterne, 
der kun kæmper i én række.

Lørdag aften arrangeres en stor aftenfest på 
et af byens bedste hoteller, Paladshotellet, og 
her spilles op til dans efter middagen, som for
ventes afsluttet ved 19-tiden. Søndag middag 
spises i EFI-hallen, hvor inspektør Jens Chr. 
Rønberg har lovet at sørge godt for de mange 
idrætsfolk.

Også ved dette års Firmaidrættens Dag ar

rangeres en gangprøve for stævnets deltagere 
og Esbjerg bys indbyggere. Stævnearrangørerne 
har tilrettelagt en 5 km lang spadseretur gen
nem smukke naturområder, og der kan vist 
ikke herske megen tvivl om, at mange vil 
gennemføre turen, for til dem, der gennemfø
rer, gives mulighed for at vinde et transporta
belt TV-apparat eller en Tjæreborg-rejse. De 
to flotte gevinster vil blive udtrukket ved 
stævnets afslutning. Endelig vil deltagerne i 
gangprøven kunne erhverve forbundets nye 
motionsnål for en ringe betaling.

Vi ved med bestemthed, at de klubhold, 
der er udtaget til at repræsentere deres sam
menslutning ved Firmaidrættens Dag i Esbjerg, 
glæder sig til at komme til vestkystbyen for at 
kæmpe mod firmaidrætskammerater fra det 
meste af landet. Vi ved ligeledes, at lederne 
bag Esbjerg Firma Idræt har gjort en stor ind
sats for at få stævnet tilrettelagt, så der ikke 
kan sættes en finger på arrangementet, og der
med er betingelserne — glæde og forventning 
samt et veltilrettelagt arrangement — for at få 
et godt firmaidrætsstævne til stede.

Blot er der så kun at håbe på vejrgudernes 
gunst, men vi håber, at de også i år er os 
velvilligt indstillet, for godt vejr er næsten en 
betingelse for, at stævnet bliver helt vellykket. 
God fornøjelse til deltagerne.

Velkommen til 
Vamdrup Firma Sport

Det blev ikke som forudsagt i sidste nummer 
af DANSK FIRMAIDRÆT Varde, der blev 
sammenslutning nr. 42 inden for DFIF, men 
derimod Vamdrup Firma Sport, der blev op
taget på bestyrelsesmødet i Odense den 10. 
maj.

Vi byder Vamdrup Firma Sport velkommen 
til et forhåbentlig godt og udbytterigt samar

bejde med såvel forbund som de øvrige sam
menslutninger.

Form nden for Vamdrup Firma Sport er 
John Kromann, Bastrupvej 21, 6580 Vamdrup, 
hvorimod sammenslutningens postadresse er: 
Henning Colding, Hvidøre 21, 6580 Vam
drup. Sidstnævnte har telefon (05) 58 14 93.
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Lodtrækningen til 
Firmaidrættens Dag

Fodbold 2. Nielsen-Holst, FFF Århus
Pulje 1 3. Dansk Mel Central, Odense
1. Haderslev Garnison, Haderslev 4. Lærerne, Køge
2. N. V. Sport, Næstved 5. Nyvirke, Nyborg
3. Bang & Olufsen, Struer 6. Jysk Beton, Kolding
4. Vestkraft, Esbjerg Pulje 2
Pulje 2 1. Kommunen, Haderslev
1. Flæskehallen, Århus, DKSI 2. Ringkøbing Bank, Ringkøbing
2. DSB, Fredericia 3. Sønderborg Kommunale Værker, Sønderborg
3. Landmandsbanken, KFIU 4. Politiet, Esbjerg
4. Tulip, Vejle 5. Slagterne, Slagelse

Pulje 3 6. Hans Knudsen, Svendborg

1. ? ? ?, DJIF
2. Etaterne, Skive. Damehåndbold
3. Sønderborg Teknikum, Sønderbo:
4. M. H. Jæger, FFF Århus

Pulje 4
1. Murerne, Køge
2. Nyvirke, Nyborg
3. Jensen & Petersen, Åbenrå

rg Pulje 1
1. Jydsk Telefon, FFF Århus
2. Roulund, Odense
3. Esselte, Randers
4. Toldernes IF, Kolding
5. Sparekassen, Esbjerg

4. Elektrogeno, Kolding Pulje 2

Pulje 5
1. Aage Andersen & Sønner, Ikast
2. Nordsøværftet, Ringkøbing
3. Lavel la, Svendborg
4. Sjællands Tidende, Slagelse

1. Andersvænge, Slagelse
2. Møller & Co., Sønderborg
3. Hans Knudsen, Svendborg
4. Status, Esbjerg
5. Vestkraft, Esbjerg

Herrehåndbold Desuden vil der blive afviklet en konkurrence
Pulje 1 mellem skyttehold fra Århus, Randers, Åbenrå,
1. JIF, Esbjerg, DJIF Haderslev, Ringkøbing og Esbjerg.

S v e n s k a  K o r p o r a t i o n s i d r o t t s f ö r b u n d e t s

B o s ö  n - k u r s u s

Dansk Firmaidræts Forbund har som sædvan- DFIF besluttet at lade sig repræsentere af Jytte
ligt fået invitation til at sende 2 deltagere til L'mbæk, Vejen og Omegns Firmasport, og
Svenska Korporationsidrottsförbundets årlige Claus Løvbo, KFIU. Vi håber, at bladets læ-
kursus for Korp-ledere på Bosön nær ved Stock- sere vil blive delagtiggjort i de oplevelser, som
holm. Invitationen blev videregivet til sammen- de to kursusdeltagere vil komme ud for under
slutningerne, og efter indstilling herfra har deres ophold på Bosön.
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Ove Larsen, KFIU: 
Reglementet bør ændres

Vi har hajt en samtale med KFIU’s 
bordtennisf ormand, Ove Larsen, i anled
ning af nogle kritiske bemærkninger, 
som han har fremsat i Funktionæridræt.

-  Ove Larsen, som KFIU’s bordtennisformand 
er du i de sidste år i Funktionæridræt frem
kommet med kritik efter DFIF’s landsmester
skaber i bordtennis. Atter i år har du haft 
kritiske bemærkninger. Vil du helt konkret 
fortælle os, hvad det er, du kritiserer?

— Ja, det er ganske rigtigt, at jeg i de senere 
år er fremkommet med en del kritik efter 
DFIF’s iandsmesterskaber i bordtennis, men 
jeg vil gerne indledningsvis slå fast, at den 
kritik, der er rejst fra min side, ikke skal 
sammenholdes med de KFIU-resultater, der er 
opnået det pågældende år. Min kritik kunne 
såmænd have været rejst på et hvilket som 
helst tidspunkt af året, idet det som helhed 
er DFIF's propositioner, jeg ikke rigtig kan 
forenes med. Mange af de regler, vi spiller 
efter i dag, er ikke fulgt med tiden, og en 
gevaldig ansigtsløftning vil efterhånden være 
på sin plads.

Selvfølgelig vil der også være episoder under 
selve landsstævnet, der giver anledning til kri
tiske kommentarer, og en af de mest håndgribe
lige fandt sted under holdkampene i B-rækken 
ved landsstævnet i Svendborg i år.

Vort hold mødte Århus i sin første match 
og tabte 2-5. Flere af kampene var ret jævn
byrdige, men mod en enkelt spiller fra Århus 
havde vore 3 gutter ikke meget at skulle have 
sagt, og det stod ret tidligt klart, at det var 
denne spiller, der skulle bringe sin klub frem 
til sejr. Begge holdene vandt over den tredje 
puljemodstander, og Århus var så klar til fina
len, som også blev vundet.

Stor var imidlertid vore spilleres forbavselse, 
da de om søndagen så den stærke Århusmand 
stille op i Mester-rækken til de individuelle

kampe. Om lørdagen havde vort hold affun
det sig med Århus-ned erlaget, men nu kom 
sindene i oprør, og det vel ikke uden grund.

— Bør denne kritik ikke stiles direkte til 
den bestemte medlemssammenslutning? Kunne 
episoden være undgået med de regler, der i 
øjeblikket gælder for forbundets landsstævne?

— Jeg kan give dig et samtidigt svar på begge 
spørgsmål, idet kritikken blev rejst på stedet 
over for den ansvarlige Århus-leder, der i 
øvrigt sidder som medlem af DFIF’s bordten
nisudvalg, og han forsvarede sig med, at der i 
reglerne står, at en spiller ikke må have over 
B-række styrke inden for DBTU, FKBU eller 
KFIU, og da manden er fra Århus og ikke 
har spillet under DBTU, ja -  så har man kun 
den moralske side af sagen at tage hensyn til.

— Er den kritik, der fremkommer, en kritik 
på grundlag af spillernes utilfredshed, eller er 
det dig som bordtennisformand, der alene står 
bag?

— I de fleste tilfælde er det både spillere og 
bestyrelse, der står bag, og lad mig fortsætte 
med at nævne en anden urimelighed med hen
syn til reglementet for holdturneringen.

Hver organisation har ret til at anmelde 2 
hold i old boys-rækken, og da det er et lands- 
mesterskab, der står på spil, er det vel ret na-
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turligt, at organisationerne gerne vil stille op 
med deres stærkeste old boys-spillere.

I vor interne holdturnering blev CODAN’s 
old boys-spillere mestre, og da jeg fik tilsendt 
det sidste holdkort, der berettede om den ende
lige sejr, var det påtegnet med ordene „så er 
vi klar til at tage til Svendborg11.

Stor var imidlertid skuffelsen, da jeg måtte 
meddele de 2 gamle drenge, at de ikke var 
„berettiget" til at deltage i landsmesterska
berne. Her må man nemlig heller ikke have 
over B-række styrke, og da en af spillerne for 
ca. fyrretyve år siden spillede sig op i vor 
interne mesterrække, ja så måtte vi sende et 
andet hold afsted, for de gældende regler er 
jo til for at overholdes.

-  Du har tidligere på et årsmøde fået en 
klar tilkendegivelse af, at landsstævnet skal af
vikles samme dag som DM i bordtennis. I ar 
vandt KFIU pointpokalen. Er glæden over 
KFIU’s bredde således ikke større, end glæden 
over at have faet pointpokalen hjem ved hjælp 
af DM-spillere ville have været?

Ove Larsen, KFIU

-  Jeg forstår ikke rigtigt, hvad du mener, for 
uanset om landsmesterskaberne afvikles på 
samme dag som DM eller ej, så vil det stadig 
være ægte KFIU-spillere, som kæmper for os. 
Og lad mig da lige runde dette af med at sige, 
at en af vore såkaldte DM-spillere -  nemlig 
Leo Hansen — er en af dem, der går mest op i 
firmaicirætten, og det både for klub og union. 
Ydermere skal det fremhæves, at det for os 
ikke alene er selve stævnet, der tæller, men 
det gode kammeratskab og sammenhold, der 
skabes på en sådan tur, er mindst lige så vig
tigt, som det at få lov til at stå bag det grønne 
bord.

-  Bortset fra den episode, du kritiserer efter 
landsstævnet, vil du måske komme med en 
kommentar til den ændrede form, som hold
stævnet nu afvikles under?

-  Hold mesterskaberne kan udmærket afvik
les efter puljesystemet, men man skal blot altid 
sørge for, at der kåres en endelig vinder i de 
respektive rækker. Ikke af hensyn til organi
sationerne, men af hensyn til spillerne, for 
uanset hvem der vinder-, så er det trodt alt 
en større glæde at komme hjem som rigtig 
landsmester og ikke blot som puljevinder.

I øvrigt har jeg ladet mig fortælle, at for
slaget om at dele DFIF op i kredse også vil få 
en virkning på det idrætslige område, idet 
det påtænkes at afholde kredsmesterskaber, 
hvorefter kredsmestrene mødes om det endelige 
landsmesterskab.

Denne ide er for såvidt udmærket, men jeg 
vil gerne hertil foreslå følgende:

Hver organisation skal have ret til at del
tage med 2 hold i hver række i kredsmester
skaberne, og nr. 1 og nr. 2 i hver række re
præsenterer herefter kredsen ved landsmester
skaberne.

Ønsker man fortsat at „stække de gamle 
drenge", kunne man jo udskrive rækken i en 
old boys-mesterrække og en old boys B-række.
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- replik fra
bordtennisformanden

Fra redaktionens side mente vi, at del 
var rimeligt, om bordtennisudvalget fik 
lejlighed til at kommentere Ove Lar
sens svar, og vi har derfor bedt for
manden for DFIF's bordtennisudvalg. 
Louis Rugaard, om at fremkomme med 
en replik.

Når jeg er blevet bedt om en kommentar til 
samtalen med Ove Larsen, er jeg selvfølgelig 
ikke uvillig, selv om jeg har let ved at blive 
en smule uvenner med den anden part, for jeg 
lægger ikke fingre imellem, når jeg udtaler 
mig.

Jeg mindes udmærket, at der, lige siden Ove 
Larsen blev formand for K FIU ’s bordtennis
afdeling, er fremkommet kritiske bemærknin
ger fra den side, men jeg er meget forbavset 
over, at der er fremkommet kritik af dette års 
landsstævne. Jeg syntes, at det var alle tiders 
landsstævne, og at vi efter mange års arbejde
efterhånden er blevet så erfarne, at det var
lykkedes at få lavet et godt stævne, som også 
fik en fin kritik i såvel FIRMA SPORT som 
DANSK FIRMAIDRÆT, hvor vel at mærke 
referaterne ikke var skrevet af mig.

Det er imidlertid ikke bare os, der laver et 
godt stævne. Det er alle dem, som har tilmeldt 
sig, de gode hjælpere, som havde meldt sig 
for at være med til at lede stævnet, hallen, be
lysningen, bordene, programmet, tiderne og 
ikke mindst et sted, hvor spillerne kan slappe 
af efter en hård kamp.

Vi har i bordtennisudvalget lige lavet nye 
propositioner, og det var første år, de skulle 
prøves, så om vi er så gammeldags, ved jeg 
ikke. Vi prøver da at forny os.

Med hensyn til de stærke old boys-spillere, 
som ikke har kunnet være med før, har vi i 
bordtennisudvalget talt om, at vi vil forsøge 
at lave en række for disse stærkere spillere, 
således at sammenslutningerne kan tilmelde 1

hold i henholdsvis en old boys A- og B-række.
Hvilken ansigtsløftning, der i øvrigt skal til, 

kan jeg ikke se. Jeg mener ikke, at vi har 
noget at lære andre steder.

Med hensyn til episoden under landsstævnet 
mellem KFIU og Århus kan jeg kun beklage, 
men fra næste år skulle denne side af sagen 
være i orden. I udvalget har vi drøftet at ændre 
propositionerne, således at det skal være lokal
unionernes styrke, der er gældende ved ind
placering.

Jeg kan ikke forstå, at de 2 spillere fra 
Codan ikke skulle kunne påtegne det sidst 
indsendte holdkort med de af Ove Larsen 
citerede ord, for der er da fri tilmelding til de 
individuelle rækker. Det kan næppe være old 
boys-rækken for hold, de har tænkt på, for de 
har vel fået tilsendt propositionerne for stæv
net, som DFIF har udsendt til alle sammen
slutninger. I FKBU har alle foreninger fået 
tilsendt propositionerne, så de ved, hvad de 
kan tilmelde sig til.

I øvrigt kan jeg da kun udtrykke min glæde 
over, at Ove Larsen følger de gældende regler, 
og med hensyn til Leo Hansen er det rigtigt, 
at h n  er en god firmaidrætsmand, men så 
vidt jeg ved, har han fået en større post inden 
for DBTU og er derfor optaget samme dag, 
som vi holder stævne.

Med hensyn til opdelingen i kredse m. v. 
kan jeg ikke udtale mig. Det ligger helt i be
styrelsens hænder, og vi har i bordtennisud
valget intet at gøre med den sag. Om vi skal 
have ét eller to hold bestemmes af bestyrelsen, 
men det har altid været mit ønske at få så 
mange som mulig med. Vi skal nok få kam
pene afviklet.

Til slut ville jeg gerne vide, om det kun er 
det at vinde, som betyder noget for KFIU. 
Deres leder går meget op i det. Det er godt 
med en god leder, men man kan også gå for 
højt op i det. Louis Rugaard.
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Køge: KFB har fået 
eget medlemsblad

Efter vinterens arrangementer er vi nu i fuld 
gang i Køge med den nye sommerturnering, 
hvor vi spiller i to rækker a l l  hold. 7-mands 
fodbold begyndte 20. maj, og her er der 7 
hold, der skal spille en dobbeltturnering. Sid
ste år spillede flere af 11-mands holdene også 
7-mandsfodbold, men i år er det lavet således, 
at turneringen kun er for hold, der ikke kan 
stille 11 mand.

Cupturneringen bliver afviklet i august, og 
her deltager de 22 11-mandshold.

Dommerkurset, som vi har haft i årets første 
måneder, er afsluttet med, at 6 mand bestod

eksamen. De er allerede i fuld gang med at 
dømme, både inden for SBU og i vor egen 
turnering.

Vi kan byde en meget speciel debutant vel
kommen her i Køge. Vi har fået udsendt vort 
første medlemsblad, som vi agter at udsende 8 
gange om året. „Sports-nyt“ vil bringe såvel 
turneringsoversigter som andre meddelelser fra 
KFB til klubberne. Vi håber at få megen 
glæde af bladet, som vi mener vil styrke kon
takten til vore medlemmer, og vi har da haft 
den glæde at se det første nummer godt mod
taget hos læserne. -ses.

/æ-w- Slagelse: Vinterslut 
V'py° og sommerstart

Vintersæsonen afsluttedes i Firmahallen den 
12. april, og de endelige vindere i de mange 
kredse blev fundet efter ihærlig indsats i vin
terens løb.

Vindere i fodboldrækkerne blev Slagelse 
Møbelværk, Sjællands Tidende, PIFS, Inger- 
slev & Damkjær og Blikkenslagerne, medens 
håndboldrækkerne blev vundet af Anders- 
vænge, Vedbysønder Maskinfabrik og PIFS. 
De tre handicapstævner blev vundet af hen
holdsvis Cylinder Service, Andersvænge og 
Sjællands Tidende. Herudover er der afholdt 
mesterskaber i badminton for de mange spil
lere, der flittigt er mødt op til træningen i de 
mørke aftener.

Sæsonen afsluttedes med en stor vinternf- 
slutningsfest, hvor pokalerne blev uddelt, og 
hvor vi i øvrigt morede os — som vi plejer -  
med en hyggelig svingom for de ca. 300 del
tagere.

Lørdag den 3- maj havde SFS taget initiati
vet til afholdelse af et firmaidrætsstævne i 
fodbold samt dame- og herrehåndbold. Hel
singør, Roskilde, Korsør og Køge havde taget 
imod invitationen til at kæmpe om de af SFS 
udsatte pokaler samt om en ekstra pokal udsat 
til den byorganisation, der sammenlagt i pla
ceringerne havde opnået det bedste resultat. 
Slagelse vandt fodbold og damehåndbold, me
dens Køge vandt herrehåndbold. Slagelse blev 
bedste byorganisation.

Stævnet var tænkt som en optakt til forbun
dets tanker om at inddele landet i kredse, og 
det skal her siges, at vi alle i nævnte stævne 
havde det hyggeligt sammen, så hyggeligt, at vi 
bestemt er enige i de tanker, forbundet har, 
og vi er sikre på, at en sådan kredsinddeling 
vil befordre det allerbedste for hele firma
idrætsidéen. Aftenen sluttede med „det store 
kolde bord“, pokaloverrækkelse og en god
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svingom, idet flere heldigvis havde taget da
merne med. Absolut en god firmaidrætsdag, 
der tåler gentagelse, og vi fra Slagelse vil gerne 
sende deltagerne en hilsen og tak for frem
mødet.

Så er sommersæsonen startet igen med fod
bold (11- og 5-mands) samt håndbold i både 
dame- og herrerækker. Og vi er glade for at 
konstatere endnu en fremgang i antal spillere

og hold, og vi er sikre på, at sommeraftenerne 
nok skal komme til at stå i „boldens tegn“ , så 
konditionen og motionen kan blive afpudset 
endnu engang.

Og så glæder vi os til gensyn med de mange 
firmaidrætsvenner, der stævner til Firmaidræt
tens Dag i Esbjerg i denne måned. Lad os 
ønske hinanden et godt stævne til gavn for vor 
organisation. På gensyn i Esbjerg. B. S.

ffpll Vejle: Sommerturneringer 
med rekorddeltagelse

Selv om sommeren er over os, når dette læses, 
skal vi lige nævne, at VFS i den forløbne vin
ter har haft den hidtil største aktivitet i såvel 
fodbold, håndbold for damer og herrer som i 
bordtennis og billard.

Landmandsbanken blev bymester for 2. år i 
træk i indefodbold. I håndbold vandt Tu Up 
mesterskabet i herrerækken, medens Dandy 
blev damemester. I bordtennis vandt Spare
kassen for 2. år i træk. Posten IF blev nr. 2. 
I billard blev afviklet 2 turneringer, hvoraf 
den første vandtes af Louis Poulsen, og den 
anden af Tulip.

Sommerturneringerne har atter rekorddelta
gelse med 65 hold fordelt på 23 11-mands og

42 7-mands fodboldhold. I år vil VFS også 
forsøge sig med en håndboldturnering for 
damer.

Vanskelighederne med at få afviklet fod
boldturneringen tårner sig op for os. Vore 
baner står under vand, og vi måtte aflyse gen
nem 14 dage, og på nuværende tidspunkt har 
vi atter måttet skride til aflysning indtil videre 
på grund af den megen regn, der er kommet. 
Vore baner ligger meget lavt, og nu bliver vi 
nødt til at kontrollere dræningen. Imedens 
håber vi på, at sommeren snart kommer over 
os, for ellers bliver det ikke let at få afviklet 
ca. 375 kampe. A. J.

f V Randers:
Hele byen dus

Som det måske er dig bekendt, siger vi du til 
hinanden. Det var i alle tilfælde melodien 
for en kampagne, som Handelsstandsforenin
gen kørte i Randers i hele maj måned, med 
arrangementer hver week-end.

Lørdag den 10. maj var Randers Firma-

Sport inde i billedet, idet vi havde fået over
draget det praktiske arrangement ved Fagenes 
DUS Fest på Randers Stadion. Til hjælp ved 
speakertjenesten havde vi Palle Holgers en fra 
TV.

Selve arrangementet gav en del bryderier,
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indtil vi kom igang. Så gik alt som i olie -  
selv vejret var helt efter vort hoved. Desværre 
svigtede publikum en smule -  men alt i alt 
var det et godt stævne, hvor de mennesker, 
som mødte op, fik en morsom eftermiddag ud 
af det.

Vi trak tov, så det knagede i træskoene, vi 
løb ølstafet, så flaskerne klirrede, duel over 
vandgrav, sækkevæddeløb og mange andre 
morsomme ting. Hertil kom, at bryderne og 
bokserne viste deres sport i alvor og leg. Ende

lig præsenterede vi vor nye sportsgren: dame- 
fodbold. Her spillede TIE mod Falbe, som 
vandt 1-0 efter de 2X10 minutter.

Arrangementet sluttede med et tattoo af de 
blå pigespejderes Tjeledivisions Tambourkorps 
-  en virkelig bemærkelsesværdig afslutning på 
en morsom familie-lørdags-eftermiddag. Des
værre begyndte udvandringen fra stadion sam
tidig med starten på tattooet. Men det gik ud 
over publikum selv -  de blev snydt. /. R.

Fyn: Ny ledelse, nye tanker -
og de »gamle« kan fortsat leve med

Vort forbunds styrelse har vedtaget at anbe
fale til det kommende repræsentantskabsmøde, 
at forbundet i dets bestræbelser for at komme i 
mere direkte kontakt med sammenslutningerne 
-  og dermed de enkelte foreninger og med
lemmer -  skaber en ændring i bestående for
hold organisationsmæssigt og idrætsligt, og i 
den anledning har man foreløbig inddelt lan
dets sammenslutninger i 7 kredse, hvor for
bundets tanker nu skal forsøges ført ud i 
livet.

Foranlediget af denne strukturændring holdt 
de fynske sammenslutninger den 18. april 
1969 et orienterende møde i Odense, hvor for
bundsformanden, Ejgon Bertelsen, var til stede 
og gav en orientering om de nye tanker og 
andet mere internt fra førte forhandlinger. Til 
stede var repræsentanter fra Odense, Nyborg 
og Svendborg. Fåborg, Middelfart og Rudkø
bing var indbudt, men mødte ikke.

Opdelingen: 1) firma- og etatsklubber, 2) 
fag- og brancheklubber, 3) motionsklubber 
(herunder kvindelige pårørende) og 4) sam
menslutningerne samt tankerne om den nye 
forbundsstyrelse med et forretningsudvalg og 
formændene fra samtlige kredse blev indgående 
drøftet, og samtlige tilstedeværende gik ind for 
de nye ideer, efter at der havde været ført en 
ret livlig (og til tider hård) debat. Man gik 
også ind for kredsstævner og afskaffelsen af 
Firmaidrættens Dag. Til sidst enedes man om 
at mødes til et konstituerende møde for en 
Fynskreds’ oprettelse i Svendborg den 12. maj.

Svendborg Firma Sport havde stillet klub
hus til rådighed for mødet, og denne gang var 
der deltagelse fra Odense, Svendborg, Fåborg 
og Nyborg. Rudkøbing var inviteret, men hav
de sendt afbud. Hovedbestyrelsesmedlem Egon 
Nielsen var ligeledes til stede ved begge 
møder.
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Til mødet var udsendt en dagsorden, og 
dagsordenens punkt 3 var et forslag til ned
sættelse af et fællesudvalg bestående af 1 re
præsentant fra hver af de deltagende byer. 
Ved en skriftlig afstemning valgtes Kjeld 
Steffensen, Odense, til formand og underteg
nede til sekretær. Udvalgets opgave bliver at 
koordinere samtlige stævner på Fyn i den 
kommende tid.

Der var også en debat om fælles problemer, 
som havde relation til firmaidrætten. Også ud 
i fremtiden så vi, og alle var enige om at an
befale et forslag til strukturændring. Menin
gerne om forslaget mundede ud i spørgsmål 
om økonomi (tilskud fra forbundet til kredse
nes arbejde) kursusvirksomhed (ny ungdoms
lov) på forbundsbasis, fælles turneringsregler, 
forsikring for bl. a. skytterne, repræsentation 
ved de forskellige sammenslutningers general
forsamlinger og repræsentantskabsmøder, be
nyttelse af pressen i større udstrækning. Ja, 
spørgsmålene haglede ned, og især var det vel 
økonomien i kredsene, der var et problem, 
men man enedes om, at sammenslutningerne i 
første omgang dækker de fornødne udgifter, 
indtil vort repræsentantskab har „konfirmeret" 
den nye linie. Vi her på Fyn regner med denne 
„konfirmationsfest" sidst i oktober.

Vi blev dog enige om, at vi allerede i august

eller september vil afholde det første stævne i 
fodbold (7- og 11-mands) håndbold og even
tuelt skydning på 50 m bane. Både Odense 
og Svendborg tilbød sig som vært for det før
ste stævne. Vi har tænkt os, at 4 hold fra 
hver sammenslutning skulle kunne deltage i 
stævnet, der skulle vare en week-end. Arrange
mentet overlades helt stævnearrangøren, som 
dog kan hente hjælp i kredsbestyrelsen.

Halkapaciteten i den kommende vinter blev 
også berørt, men man enedes om, at kredsbe
styrelsen sammenkalder til orienterende møde 
på et senere tidspunkt. En koordinering af 
stævnerne vil finde sted.

Problemerne omkring landsforbundene blev 
også drøftet, og hertil sagde Ejgon Bertelsen, 
at disse måtte finde en afgørelse på repræsen
tantskabsmødet. Samme Ejgon anbefalede mo
tionsgrupperne.

Ved mødets slutning takkede forbundsfor
manden for den positive indstilling, som var 
til stede. Den nyvalgte formand, Kjeld Stef
fensen, takkede for valget og lovede at gå 100 
pct. ind for arbejdet. Foruden formanden og 
undertegnede består kredsbestyrelsen af Hans 
Antons en, Svendborg, og Viggo Jensen, Fåborg.

Gad vide, hvor langt mm er nået i andre 
kredse. H. Dalager.

DFIF: Møderække om 
den nye fritidslov

Amtsungdomskonsulent Bent Vedsø, som i sid
ste nummer af Dansk Firmaidræt skrev om 
den nye lov om fritidsundervisning m. v., har 
taget imod en opfordring fra DFIF til at fore
stå en foredragsrække om den nye lov. Mø
derne finder sted i Aalborg, Silkeborg, Frede
ricia og Roskilde henholdsvis 25., 26., 27. og 
28. august.

Alle vore sammenslutningers ledere opfor
dres hermed til at deltage i et af de omtalte 
møder, hvor der vil blive lejlighed til at gen
nemgå loven i detaljer. Nærmere om møderæk
kens afholdelse vil fremkomme i næste num
mer af dette blad, men reservér allerede nu en 
af dagene til deltagelse. Det kan ikke betale 
sig at blive væk.
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Kolding: Kolding Byråds 
Initiativpokal til KFS

Efter afslutningen af den løbende turnering i 
indefodbold var KFS som de tidligere sæsoner 
arrangør af to åbne stævner for henholdsvis 
automobil- og smedeklubber.

Automobilstævnet, der havde deltagelse af 
15 hold, heraf to helt fra København, blev et 
rent Odense-opgør i finalen, hvor Lydex efter 
omkamp besejrede Skandinavisk Motor med 
8-5. Sidstnævnte hold har tidligere vundet 
dette specielle stævne.

Smedestævnet, der også havde deltagelse af 
15 hold fra Sydjylland og Fyn, blev derimod 
et rent Kolding-opgør, og her blev Elektro- 
geno vinder foran De Danske Mejeriers Ma
skinfabrik.

KFS’s åbne håndboldstævne i marts (19 
hold) blev for damernes vedkommende vun
det af Arena, Horsens, foran Roulund, Odense.

Kolding Firma-Sports forretningsudvalg mod
tager Kolding Byråds Initiativpokal, der over
rækkes af byrådsmedlem og formand for byrå
dets sportsudvalg, Vagn hund Pedersen.

Herrernes finale blev et drabeligt opgør mel
lem Jtirgensen & Sohn, Flensborg, og E. Ras
mussen, Fredericia. Tyskerne spillede taktisk 
klogest og vandt knebent 9-8.

Medens foråret normalt plejer at byde på 
en lille pause inden starten på de udendørs 
aktiviteter, har der været travl aktivitet, i hvert 
fald for bestyrelsens vedkommende.

Et konstruktivt og positivt møde med Kol
ding Bys Parkudvalg i begyndelsen af april 
gav gode og opmuntrende løfter for organi
sationens fremtidige udendørs virke.

Dagen derpå bragte overrækkelsen af byrå
dets initiativpokal for god indsats for idrætten 
i byen. Overrækkelsen fandt sted på Idræts- 
Ringens årlige møde. Tolv dage efter blev 
KFS optaget i Kolding Idræts-Ring; kun et 
par fodboldklubber var modstander af opta
gelsen. Man kan gætte på årsagen.

Onsdag den 23- april var optaget af det 
halvårlige repræsentantskabsmøde. Der blev 
her bl. a. udleveret 36 pokaler, og årets leder
pris gik til Børge Lautrup for 11 års godt ar
bejde i fodboldudvalget. H. J.
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Navne 
og adresser

Brønderslev Firma Sport

Brørup Firma Sport

Danske Jernbaners Idræts- og 
Fritidsforbund 
Dansk Kødindustri og 
Slagteri Idrætsforbund 
Esbjerg Firma Idræt

Firma-Klubbernes Boldspil Union 
København

Fredericia Fag- og Firma-Idrætsforbund

Frederikshavn Firma Klubber

Fåborg Firmasport

Grenå Firmasport

Grindsted Firma Idræt

Haderslev Firma-Sport

Helsingør Firma Idræt

Herning Firma Idræt

Hjørring Firma Sport

Firmaernes Idræts-Forbund i Horsens

Ikast Firma-Idræt

Kolding Firma-Sport

Københavns Funktionær Idræts Union

Køge Firma Bold

Formand: Paine Bertelsen, Smalbyvej 53,
9700 Brønderslev. Tlf. (08) 82 04 93.
Formand: S. Dybdahl Pedersen, Harbjerg,
6650 Brørup. Tlf. (05) 38 16 22.
Formand: Aage Johansen, Hvidovregade 43 B, 1., 
2650 Hvidovre. Tlf. (01) 75 45 32.
Formand: Svend Larsen, Ørnevej 10,
8210 Århus V. Tlf. (06) 15 57 73.
Formand: Karl Randrup, Sjællandsgade 48,
6700 Esbjerg. Telf. (05) 12 71 45.
Formand: E. K. Kristensen, Englandsvej 78, 1.,
2300 København S. Tlf. (01) 58 02 05.
Postadresse: Birkegade 10, 2200 København N. 
Formand: Hans E. Borbjerg, Egevej 3,
7000 Fredericia. Tlf. (05) 92 37 21.
Formand: Rudolf Graack, Søndergade 37,
9900 Frederikshavn. Tlf. (08) 42 35 25.
Formand: H. Viggo Jensen, Klostergade 11,
5600 Fåborg.
Formand: Peter Hajslund, Kløvervang 16,
8500 Grenå.
Formand: Aage Chr. Jensen, Kløvervænget 14,
7200 Grindsted. Tlf. (05) 32 06 38.
Formand: Sv. Aa. Christensen, Humlevænget 7,
6100 Haderslev. Tlf. (045) 2 15 42.
Formand: Verner H. Sørensen, Kronborg Ladegårds
vej 48, 1. tv. 3000 Helsingør. Tlf. (03) 21 70 35. 
Formand: Ernst Degn, Gyvelvej 15, st.,
7400 Herning. Tlf. (07) 12 57 56.
Formand: Egon Sørensen, Blåsigvej 39,
9800 Hjørring. Tlf. (08 91) 32 74.
Formand: Gunnar Kristensen, Løvenørnsgade 20, 4., 
8700 Horsens. Tlf. (05) 62 17 69.
Formand: Henning Pedersen, Givskovvej 15,
7430 Ikast.
Formand: Henning Jensen, Havesangervej 6,
6000 Kolding. Tlf. (05) 52 72 62.
Formand: Harry Grønkjær, Torsvang 56,
2800 Lyngby. Tlf. (01) 87 13 33.
Postadresse: Knuthenborgvej 24, 2500 Valby. 
Formand: S.-E. Fladberg Nielsen, Torvet 21,
4600 Køge. Tlf. (03) 65 32 01.
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Lyngby-Tårbæk Firmaidræts Union

Nyborg Firma Sport

Næstved Firma Sport

Firma-Klubbernes Sammenslutning, 
Odense

Postens Idrætsforbund i Danmark 
Randers Firma-Sport

Ringkøbing og Omegns Firmaidræt

Roskilde Firmaidræts Union

Silkeborg Fag og Firma Idræt

Skive og Omegns Firmaidræt

Slagelse Firma-Sport

Struer Firma Idræt

Svendborg Firma Sport

Sønderborg og Omegns Firma-Klubber

Vamdrup Firma Sport

Vejen og Omegns Firmasport

Vejle Firma-Sport

Viborg Fag- og Firmasport

Åbenrå Amts Firma Sport

Åbybro Firmasport

Ålborg Firmasport

Firmaernes Fodbold Forbund i Århus 

DFIF’s badmintonudvalg 

DFIF's bordtennisudvalg

Sekretær: H. O. Kuchenthal, Lauggårdsallé 4,
2860 Søborg. Tlf. (01) 69 08 23.
Formand: Henry Dalager, Karseløkken 3,
5800 Nyborg. Tlf. (09) 31 10 49.
Formand: Marius Hansen, Hvedevænget 125,
4700 Næstved.
Formand: Alfred Petersen, Bregnevej 7, 4.,
5000 Odense.
Postadresse: Frederiksgade 52, 5000 Odense. 
Formand: Aage Nielsen, Enebærvej 8, 8240 Risskov 
Formand: Jørgen Riisom, Nålemagervej 57,
8900 Randers. Tlf. (06) 42 60 32.
Formand: Tage Carlsen, Ølstrup,
6950 Ringkøbing. Tlf. (07) 38 12 48.
Formand: Jens Olsen, Byvolden 36,
4000 Roskilde.
Formand: K. Holden Jørgensen, Solsortvej 5,
8600 Silkeborg. Tlf. (06) 82 34 24.
Formand: Kai Karmann Hansen, Østervang 28,
7800 Skive.
Formand: Knud E. Pedersen, Kalundborgvej 57 A, 
4200 Slagelse. Tlf. (03) 52 56 74.
Formand: Børge Jensen, Jernbanegade 4,
7600 Struer.
Formand: Ejgon Bertelsen, Porthusvej 38,
5700 Svendborg. Tlf. (09) 21 17 98.
Formand: Otto Svendsen, Alsgade 82 A,
6400 Sønderborg. Tlf. (044) 2 60 60.
Formand: John Kromann, Bastrupvej 21,
6580 Vamdrup.
Formand: K. Just Andersen, Kastanjevej 12,
6600 Vejen.
Formand: Aage Jørgensen, Pilevænget 9,
7100 Vejle. Tlf. (058) 2 53 69.
Formand: Henning Nielsen, Kamillevej 7,
8800 Viborg. Tlf. (06) 62 26 92.
Formand: Erik Falkenberg, Sandved 21,
6200 Åbenrå. Tlf. (046) 2 13 61.
Formand: Jens Nielsen, Vinkelvej 19,
9440 Åbybro. Tlf. (08) 24 11 11.
Formand: Eivind Nielsen, Ågade 32,
9000 Ålborg. Tlf. (08) 12 87 89.
Formand: Emil Jensen, Set. Annagade 26,
8000 Århus C. Tlf. (06) 12 96 58.
Formand: Jørgen Lindby, Kastanjens Kvarter 6 D, 
2620 Albertslund. Tlf. (01) 64 94 88.
Formand: Louis Rugaard, Lykkesholmsallé 5 D, 3-, 
1902 København V. Tlf. (01) 31 43 04.
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BESTYRELSE
Formand:
Ejgon Bertelsen, Porthusvej 38, 
5700 Svendborg.
Tlf. (09) 21 17 98.
Næstformand:
Bent E. Jørgensen, 
Vagtelvænget 30, 
2600 Glostrup.
Tlf. (01) 96 77 87.
Kasserer:
Gunnar Tamberg, Langekærv. 12, 
2750 Ballerup.
Tlf. (01) 97 48 89.
Henning Jensen, Havesangerv. 6, 
6000 Kolding.
Tlf. (05) 52 72 62.
Henry Jepsen, Luthersvej 46, 1., 
7000 Fredericia.
Tlf. (05) 92 30 47.
Egon Nielsen, Saxovej 94,
5000 Odense.
Tlf. (09) 12 00 44.
Knud Erik Pedersen, Kalundborg- 
vej 57A, 4200 Slagelse.
Tlf. (03) 52 56 74.
Karl Randrup, Sjællandsgade 48, 
6700 Esbjerg.
Tlf. (05) 12 71 45.
Jørgen Riisom, Nålemagervej 57, 
8900 Randers.
Tlf. (06) 42 60 32.

Glæde i Køge
Det er os en stor glæde i Køge Firma Bold, 
at vi efter flere overvejelser nu har det første 
medlemsblad klar. Vi tror, at bladet vil være 
medvirkende til at styrke sammenholdet blandt 
klubberne og samtidig give KFB langt større 
kontakt med sine medlemmer.

(Svend Fladberg i SPORTS NYT, 
Køge Firma Bolds’ nye medlemsblad).

Nu skal der søges tilladelse
Til slut gjorde formanden opmærksom på, at 
klubberne fremover skulle søge tilladelse hos 
VOFS om at deltage i stævner udenbys, da 
man havde erfaret, at mange af disse stævner 
ikke havde firmaklubber som arrangører. 

(Firma-Sporten, medlemsblad for 
Vejen og Omegns Firmasport).

KFIU i tal
Medlemsstatistikken pr. 1. januar 1969 fore
ligger nu, men det er sørgeligt, at der efter
hånden er skabt tradition for, at den først kan 
blive offentliggjort her i maj-nummeret. Sekre
tæren så hellere, at indberetningsskemaerne 
kom ind til tiden og i stedet blev fritaget for 
at opkræve de kedelige bøder.

(OL i Funktionæridræt, medlemsblad 
for KFIU ).

Hvad var nu det
Vi har efterlyst sådant et møde, man lejer en 
dyr sal, for nu skulle man endelig drøfte 
mange små og store problemer, nye tanker og 
idéer, her kunne man endelig få især de min
dre foreninger i tale, her var ordet frit i en 
hyggelig atmosfære, og så blev de næsten 
alle sammen hjemme foran fjernsynet, det er 
simpelthen for dårligt !!!

(Jørn Jensen, NKT, i Firma-Sport, 
medlemsblad for FKBU).


